
  

Schriftelijke vragen aan het College van Burgemeester en Wethouders zoals bedoeld in artikel 42, eerste 
lid, van het Reglement van Orde voor de vergadering van de Raad der Gemeente Leeuwarden.  
  

  
Onderwerp:     Preventie en handhaving vuurwerkoverlast jaarwisseling 25/26 
Datum:           25 april 2025 
   
Inleiding   
 
Op 8 april is in de Tweede Kamer de initiatiefwet ‘Wet veilige jaarwisseling’ van GroenLinksPvdA en Partij 
voor de Dieren met ruime meerderheid aangenomen. Deze ruime meerderheid reflecteert de in de 
afgelopen jaren groeiende meerderheid van mensen die genoeg hebben van de in velerlei opzichten 
overlastgevende gewoonte om in de laatste weken van ieder jaar vuurwerk af te steken. Zoals bekend is 
een verbod op consumentenvuurwerk ook al lang een uitgesproken wens van politie, hulpverleners, 
artsen en verzekeraars. De fractie van GroenLinks Leeuwarden heeft het college jarenlang bestookt met 
vragen om de gemeente Leeuwarden ertoe te bewegen middels het uitroepen van Leeuwarden als 
vuurwerkvrijer gemeente hierin het voortouw te nemen. Het spreekt dan ook voor zich dat onze fractie 
zeer ingenomen is met het landelijk vuurwerkverbod. 
De behandeling van de initiatiefwet in de Tweede Kamer leidde nog wel tot een aantal vragen bij onze 
fractie, met name met betrekking tot de komende jaarwisseling. 
 

De fractie van GroenLinks Leeuwarden heeft hierover de volgende vragen aan het college:

 

1. 	 Het ziet er naar uit dat het vuurwerkverbod tijdens de jaarwisseling van 2025/2026 nog niet is 

ingegaan. Ondanks dat dit terecht leidde tot bezorgde reacties van de in de inleiding 
genoemde bepleiters van het vuurwerkverbod, lijkt het kabinet de waarschuwingen dat 
vuurwerkgebruikers dan nog eens ‘helemaal los’ zullen gaan in de wind te slaan. Hiermee 
dreigt een rampzalige jaarwisseling voor politie, hulpverleners, burgers en niet in de laatste 
plaats voor (huis)dieren en voor het milieu. De fractie van GroenLinks is dan ook van mening 
dat er alles aan gedaan moet worden om een dergelijk rampscenario te voorkomen.  

 A) Is het college het met ons eens dat er daarom meer inzet dan andere jaren gepleegd moet 
worden op handhaving gedurende de laatste maanden van 2025? 

 B) Kan het college zich naast handhaving zich ook richten op preventie, bijvoorbeeld in de 
vorm van een extra publiekscampagne die er op gericht is vuurwerkoverlast tegen te gaan en 
het gebruik van vuurwerk te beperken tot de daartoe (nog eenmaal) toegestane afsteektijden? 

 

 

2.      Onderdeel van de besluitvorming was dat er alternatieven zullen worden georganiseerd voor 

het afsteken van vuurwerk, om de jaarwisseling op een veilige manier te markeren.  
 Is het college voornemens om met voorstellen voor dergelijke alternatieven te komen? Zo ja, 

wanneer kan de Raad deze voorstellen tegemoet zien? 
 

 

Onze fractie ziet de beantwoording van deze vragen graag binnen de hiervoor gestelde termijn tegemoet.

 

Namens de fractie van GroenLinks Leeuwarden, 

Petra Vlutters  Richard Hoekstra


